
Til medlemmene

Sarpsborg, 13.10.2023

Innkalling og sakliste til årsmøte

I henhold til § 14 i Lover for Norges Bondelag innkalles det til årsmøte i
Sarpsborg Bondelag.

Møtet holdes på Folkvang tirsdag 31. oktober kl. 18.30, med servering av 3
retters middag.
Melding med lenke for påmelding blir sendt i egen e-post og på SMS.

Sakliste:
1. Åpning ved leder
2. Godkjenning av innkalling og sakliste
3. Valg av referent og to til å skrive under protokollen
4. Årsmelding
5. Regnskap
6. Innkomne saker
7. Arbeidsplan for kommende arbeidsår
8. Valg i henhold til lovene

Saker som ønskes behandlet under sak 6 skal være innkommet til leder Hans
Solberg på e-post: hans@olsengfrukt.no senest 8 dager før årsmøtet.

Liss Cathrine Holme fra styret i Østfold Bondelag deltar med orientering om
aktuelle saker.

Styret i Sarpsborg Bondelag ønsker vel møtt!

mailto:hans@olsengfrukt.no


Årsmelding 2022/2023



Innledning
Sarpsborg bondelag arbeider hver dag med å legge til rette for økt inntekt, og bedre
rammebetingelser for Bøndene i Sarpsborg.

For å styrke jordbruksinntekten til bøndene i Sarpsborg er kornøkonomien spesielt
viktig. Andre produksjoner er også viktige, og hensyntas i arbeidet vårt.

For å styrke forhandlingskraften til Norges Bondelag har Sarpsborg Bondelag fokus
på aksjonsberedskap. Styret mener at aksjonsberedskapen i 2023 var tilstrekkelig
opp imot et eventuelt brudd i forhandlingene.Det ble en avtale i år, men planene var
klare for å aksjonere dersom det hadde blitt et brudd.

Hvordan bondens inntekt skal beregnes er en stor og viktig sak for bøndene i Norge.
Det er avgjørende for fremtidig inntektsdannelse og inntektsløft at Bondelaget finner
en omforent metode til å måle bondens inntekt. Dette arbeidet ligger hos Norges
Bondelag med bl.a. innspill til NOUen (Gryttenrapporten) fra Sarpsborg Bondelag.

Sarpsborg Bondelag var tidlig ute med å melde om vanskelige værforhold i
vekstsesongen 2023. Dette resulterte i omfattende arbeid i både Øsfold Bondelag og
Norges Bondelag. Norges Bondelag har arbeidet inn mot Regjeringen, Landbruks-
og matdepartementet, og Landbruksdirektoratet. Satsene for maks utbetaling av
avlingsskade er økt til 1 800 000,-. Det er også fremforhandlet ordning for tapt avling,
forskuddsutbetaling og oppjusterte satser i avlingsskadeordningen.

Mange har klart seg nokså bra, men det er rapportert om at i overkant av 30% har
meldt om mulig avlingsskade.

Sarpsborg Bondelag arbeider kontinuerlig med rammebetingelsene til Bøndene i
Sarpsborg. Vi har en kommuneadministrasjon som i liten grad tar bøndenes
utfordringer på alvor. Den politiske posisjonen de siste 4 årene har ikke hatt fokus på
landbruk. Sarpsborg Bondelag har arbeidet målrettet inn mot politikere gjennom
politiske møter for å sette fokus på noen av de utfordringene som vi står i. Dette er
knyttet mot jordvern, tilleggsnæringer, verdsetting av friluftsområder, størrelse på
landbruksbygg, spredt bebyggelse mm. Etter Sarpsborg Bondelags politiske møte på
Brandstorp gård, før valget, ser vi flere lyspunkter på flere områder. Det virker som
vårt faktabaserte arbeide fører frem.



Medlemstall
Sarpsborg Bondelag hadde per 1. oktober 468 medlemmer.

Styrets arbeid
Styret har i arbeidsåret bestått av
Leder Hans Solberg
Nestleder Andreas A. Næss
Kasserer Sindre Ø. Skåland
Sekretær Ole Mathis Kruse
Studieleder Nils O. Brandstorp Bekken
Skolekontakt Ida-Marie Kaspersen Åsheim
Verveansvarlig Ingebjørg Slang Sørl
1. vara Ole Martin Hvidsten

I tillegg har Jens Ludvik Sørli og Kristoffer Westgaard fra Sarpsborg
Bygdeungdomslag vært med på flere av styremøtene.

Styret har hatt 9 styremøter, hvorav to var digitale.

Saker har vært planlegging av arrangementene våre, høringsinnspill, gåsejakt ++.

Medlemsmøter
Årsmøtet 2022 ble holdt i VIP-losjen på Sarpsborg stadion 27. oktober. Tema for
årsmøtet var gås, og møtet startet med 3-retters middag med gåsebryst som
hovedrett. Middagen var tilberedt av kokk Thor Arneberg som også fortalte litt om
tilbereding av gås. Viltforvalter i Indre Østfold kommune, Pål Sindre Svae holdt
innlegg om forvaltning og jakt på gås, På selve årsmøtet ble det foruten de vanlige
årsmøtesakene gjort et par mindre endringer i vedtektene, og godtgjørelsen til
styremedlemmene ble justert.



Julemøtet ble holdt i låven hos Arne Kristian
Kolberg på Brandstorp gård den 13. desember.
Professor Ola H. Grytten holdt innledning på Teams
om arbeidet og konklusjonene til Inntektsutvalget
for jordbruket (Grytten utvalget). Etter en deilig
julemiddag var det utdeling av priser for beste
utsalg for lokalmat. En jury bestående av
medlemmer fra Sarpsborg Bondelag hadde besøkt
aktuelle butikker og gårdsutsalg, og kåret beste
utsalg av lokalmat i klassene, beste
dagligvarebutikk og beste gårdsbutikk. Det var
Gla’laksen - Gla’kalven som fikk prisen i klassen
beste dagligvarebutikk, og Brandstorp gårdsbutikk
som fikk prisen for beste gårdsbutikk.

Innspillsrunder til jordbruksforhandlingene ble
holdt 26. januar, 2. og 9. februar. Her gikk vi
igjennom de ulike delene av studieheftet fra Norges
Bondelag. Nytt av året var at vi på forhånd hadde delt de ulike møtene inn i temaer.
Det var fra 7 - 11 deltakere på de ulike møtene, og det ble som vanlig servert pizza.

Politisk valgkamp og paneldebatt ble arrangert i låven hos Arne Kristian Kolberg,
Brandstorp gård 24. august. Her ble de politiske partiene i Sarpsborg utfordret på
bl.a. jordvern og tilleggsnæringer. Møtet ble streamet, og kan også sees på Youtube,
https://youtu.be/WVJm8nS1S2U?feature=shared.

Oppsummering av kornåret var temaet for møtet vi hadde i låven hos Arne Kristian
Kolberg 26. september.Vekstsesongen 2023 har vært spesiell og vi ønsket å samle
medlemmene. Magnus Talberg fra Østfoldkorn oppsummerte kornsesongen og så litt
framover mot neste sesong. Steinar Gåsvatn fra Sarpsborg kommune orienterte om
avlingsskadeordningen og Else Villadsen fra Norsk Landbruksrådgivning Øst fortalte
om hvordan en som bonde kan tilpasse seg endret klima og endrede miljøkrav.

https://youtu.be/WVJm8nS1S2U?feature=shared&fbclid=IwAR1Inp3WUjosHiKNkcWE2t_wT3KreH5X96XMvGo9NyHQwS006qdZtrYY4a0


Andre aktiviteter
1. mai arrangement i Sarpsborg

På bakgrunn av en henvendelse fra 1.
mai komiteen i Sarpsborg ble det
bestemt at Sarpsborg Bondelag skulle
delta i 1. mai toget. Regn gjorde
våronn uaktuelt, men allikevel var det
svært dårlig oppmøte fra våre
medlemmer.

Kalnesdagen

Tradisjonen tro hadde vi stand på
Kalnesdagen som i år var 6. mai. Som
vanlig hadde vi tråtraktorkjøring for de minste, og såing av solsikkefrø i potter som de
fikk med seg hjem. Nytt av året var at Sarpsborg Bygdeungdomslag hadde stand
sammen med oss.

Møter med de politiske partiene

I løpet av sommeren har styret hatt møter med flere av politiske partiene i Sarpsborg,
med særlig fokus på areal-, frilufts- og kystsoneplan.

Spørreundersøkelser

Vi har hatt to spørreundersøkelser blant bruksmedlemmene våre.En undersøkelse i
forbindelse med å se på muligheten for å organisere gåsejakt i Sarpsborg, og en
kartlegging i forbindelse med høringssvaret om åpning for hjortejakt i Sarpsborg.

Høringssvar
Hjortejakt i Sarpsborg

Sarpsborg kommune ønsket å åpne for hjortejakt i deler av kommunen. I vårt
høringsinnspill påpekte vi at hjorten allerede gjør skade også utenfor det foreslåtte
jaktområdet, og at det derfor burde åpnes for jakt i hele kommunen.

Grytten rapporten

Sarpsborg Bondelag har levert høringssvar i forbindelse med Gryttenrapporten.



Deltakelse på møter, kurs og arrangementer
- Ledersamling Østfold Bondelag i Nederland 17. - 20 november. Hans Solberg

og Sindre Skåland deltok fra Sarpsborg Bondelag. Det var mange kjente
problemstillinger som bondeorganisasjonene arbeidet med i Nederland.

- Lokallagssamling i Østfold Bondelag, Indre Østfold 25. januar. Her deltok Hans
Solberg, Sindre Skåland, Nils Olav B. Bekken og Ole Mathis Kruse.

- Årsmøte Østfold Bondelag i Råde 16. mars. Hans Solberg, Ole Mathis Kruse
og Eva Skår Sørli deltok. Hans Solberg ble her valgt inn som styremedlem i
Østfold Bondelag.

- Lokallagssamling i Østfold Bondelag om aksjonsberedskap, Askim 4. mai. Fra
Sarpsborg Bondelag deltok Hans Solberg, Nils Olav B. Bekken og Ole Mathis
Kruse.

- Bondetinget/årsmøtet i Norges Bondelag, Lillestrøm 14. og 15. juni. Hans
Solberg deltok som valgt årsmøtedelegat.

- Informasjon og samarbeidsmøte - Arealplan med tema sikringssoner rundt
drikkevannskilder – Isesjø, Baterød og Isnesfjorden. Møte med Sarpsborg
kommune 22. juni. Fra styret deltok Hans Solberg, Ole Mathis Kruse og Eva
Skår Sørli. I tillegg inviterte styret flere ressurspersoner, bl.a. Per Ludvig
Spydevold, Magnus Hauge og Ole Martin Hvidsten.

Informasjonsarbeid

Informasjon om aktiviteter har blitt sendt ut til medlemmene på SMS og e-post.
Lederen skrev et julebrev som ble sendt ut til medlemmene.

På Facebook-siden vår blir det lagt ut informasjon om våre, og andres aktiviteter i
tillegg til annen nyttig og relevant informasjon. Så pass på å legge til Sarpsborg
Bondelag blant dine sider på Facebook.

Vi har også en nettside under bondelagets nettsider
(www.bondelaget.no/ostfold/lokallag/sarpsborg-bondelag). Her legges det ikke ut så
mye informasjon, men noe blir lagt ut hvert år.

http://www.bondelaget.no/ostfold/lokallag/sarpsborg-bondelag


Sak 6 - Innkommen sak



Forslag til arbeidsplan for Sarpsborg Bondelag 2023-2024

● Arbeide med Sarpsborg kommunes arealplanlegging og jordvern. Opplyse

politikerne om viktigheten av et sterkt jordvern og andre saker som angår

landbruket.

● Delta aktivt i planlagt ny kartlegging av friluftsområder i Sarpsborg kommune.

● Arbeide med Sarpsborg kommune om tilrettelegging av tilleggsnæring på eller

i tilknytning til landbrukseiendom.

● Holde dialog med politiske partier, for eksempel med temamøter om

jordbrukets næringsmuligheter.

● Ha kontakt med Team miljø og landbruk i Sarpsborg kommune.

● Følge opp viktige høringer fra Østfold Bondelag, Norges Bondelag, Sarpsborg

kommune, samt fra Viken og Østfold fylker.

● Jobbe for videreføring av dagens forvaltningsplan på gås og

samarbeidsprosjekt med grunneiere/grunneierlag, jegere og Bondelaget.

Tilrettelegge for gåsejaktkurs. Etablere utvalg for videre arbeid.

● Arrangere og delta på arrangementer der vi kan bidra til å sette fokus på

landbruket, f.eks. Åpen gård. Videreføre arbeidet rettet mot barn og unge.

Gjennomføre Landbruksspillet på minst en skole.

● Arrangere medlemsmøter og videreføre sosiale arrangement.

● Medlemsverving og forbedring av kontaktflaten mot medlemmene.

● Arbeide for trafikksikkerhet og informere om regelverk.

● Arbeide med å styrke rekrutteringen til landbruket og skape et nettverk rundt

og for unge bønder.

● Sørge for at de tillitsvalgte i laget fyller rollene de er tiltenkt.

● Tilrettelegge for kursing av medlemmene.

● Arbeid med beredskap i samarbeid med Sarpsborg brannvesen, Sarpsborg

kommune og andre relevante samarbeidspartnere..

● Støtte medlemmer som har behov for bistand i møte med kommune og fylke.

● Stille krav ved flytting av matjord.

● Følge opp at kommunens saksbehandling følger gjeldende lovgivning og

overholder de tidsfrister som kreves.



Valgkomiteens innstilling til årsmøte i Sarpsborg Bondelag 31.10.23

Styresammensetning

Funksjonstid

Leder: Hans Norman Solberg gjenvalg 1 år

Nestleder: Ole Mathis Opstad Kruse ny 1 år

Styremedlem: Ingebjørg Slang ikke på valg 1 år

Styremedlem: Nils Olav Bekken ikke på valg 1 år

Styremedlem: Ida-Marie K Åsheim gjenvalg 2 år

Styremedlem: Bent Dangstorp ny 2 år

Styremedlem: Tore Johan Bøe ny 1 år

1.vara: Hans August Hauge ny 1 år

2.vara: Øivind Gunnarstorp ny 1 år

3.vara: Eva Skår Sørli gjenvalg 1 år

Aksjonsutvalg:

Johan Kristoffer Westgaard ikke på valg 1 år

Jens Ludvig Sørli gjenvalg 2 år

Johan Håkon Karlsen ny 2 år

Aktivitetsutvalg

Tommy Kjølberg ikke på valg 1 år

Hans Petter Wiersholm Lindemark gjenvalg 2 år

Marthe Kristin Molteberg gjenvalg 2 år

Valgkomite

Gunhild Dangstorp ikke på valg 1 år

Kristian Tveter ikke på valg 1 år

Andreas Næss ny 2 år

Lars Erik Jahle ny 2 år



Revisor

Per Olaf Klemsdal gjenvalg 2 år

Per Brattset ny 2 år

Representant til styret AL Folkvang

Terje Bodal ikke på valg 1 år

Møteleder til årsmøtet 2024

Tove Borud gjenvalg

Vara: Valgkomiteen foreslår at styrets nestleder skal fungere som vara for møteleder

Godtgjørelse

Leder: 20.000

Nestleder: 5.000

Styremedlem: 3.000.

Det gis møte og kjøregodtgjørelse til representantene til årsmøtet i Østfold Bondelag.

Det forslås uendrede satser i godtgjørelse .

Skjeberg 24.10.23

Erik Sørli Gunhild Dangstorp Kristian Tveter Ole Gunnar Torgrimsby


